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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 5/2010

konaného dne 16. 12. 2010

Přítomni:
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 5. Jiří Hormandl
2. Ladislav Nechvátal 6. Kamil Vejvoda
3. Ladislava Kratochvílová 7. Jiří Vondráček (předseda)
4. Vítězslav Schrek 8. Jiří Bína (tajemník)

Nepřítomni (omluveni):
1. Pavla Kučerová 3. Jaromír Brychta
2. Josef Brůna 4. Ladislav Nováček

Hosté:
1. Petr Krčál (radní kraje Vysočina)

2. Ladislav Bárta (Kolpingovo dílo ČR)

Program:
1. Zahájení;
2. Prohlídka domova pro seniory Dům sv. Antonína (adresa Moravské Budějovice, 

Komenského 907);
3. Prohlídka nového objektu občanského sdružení Střed, o.s. (přibližně v 11:00, adresa 

Moravské Budějovice, Husova 189)
4. Kontrola úkolů, schválení zápisu;
5. Informace o financování sociálních služeb pro rok 2011
6. Návrh plánu činnosti Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky na rok 2011;
7. Diskuze, různé (informace o rozpočtu kraje na rok 2012, informace o přípravě alokace 

Fondu Vysočiny);
8. Oběd v Moravských Budějovicích (přibližně ve 13:00, adresa restaurace bude doplněna 

na základě doporučení ředitelky občanského sdružení Střed, o.s.)
9. Závěr.

1. Zahájení 
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné. 

2. Prohlídka domova pro seniory Dům sv. Antonína
Jiří Vondráček poděkoval za přijetí a možnost prohlídky domova pro seniory Dům sv. Antonína. 
Ředitel domova Ladislav Chloupek podal základní informace o historii a současnosti domova, 
informoval o plánované přístavbě a provedl členy komise po domově pro seniory. Vysvětlil také, 
že realizace přístavby je možná pouze, pokud domov získá dotaci ze státního rozpočtu. Zatím 
byla podána žádost, ale financování schváleno dosud není.
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3. Prohlídka nového objektu občanského sdružení Střed, o.s.
V rámci výjezdního zasedání komise se uskutečnila také prohlídka nového objektu občanského 
sdružení Střed v Moravských Budějovicích.
Členy komise provedla ředitelka sdružení Martina Bártová, která podala základní informace o 
občanském sdružení Střed a klubu Su-Terén.
Petr Krčál informoval o současném vývoji v oblasti protidrogové politiky a zdůraznil, že kraj 
Vysočina se vyznačuje poměrně nízkým výskytem drogové závislosti.
Jiří Vondráček poděkoval za přijetí, poskytnuté informace o sdružení a možnost uspořádat 
zasedání komise v tomto zařízení.

4. Kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
konstatoval, že dle počtu přítomných členů je komise usnášeníschopná.
Přednesl návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.

Na stůl obdrželi členové komise informaci o plnění usnesení přijatých komisí. Jiří Bína provedl 
rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.

5. Informace o financování sociálních služeb pro rok 2011
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína uvedl, že ze stávajícího návrhu státního rozpočtu na rok 2011 vyplývá, že celkové 
prostředky na provoz sociálních služeb by měly činit 6,1 mld. Kč, tedy o 1 mld. Kč méně než 
v roce 2010. Poskytovatelé na Vysočině by měli obdržet 331 mil. Kč, tedy o 23 mil. Kč méně než 
v roce 2010. Z této částky zůstane rezerva ve výši kolem 6 mil. Kč na druhé kolo dofinancování. 
Pro druhé kolo financování by měl být systém žádostí otevřen v dubnu 2011.
Ve schváleném rozpočtu kraje Vysočina na rok 2011 jsou zahrnuty prostředky do sociální oblasti 
ve stejném rozsahu jako pro rok 2010. Z důvodu případné potřeby pokrytí nepředvídatelných 
situací si kraj Vysočina vytvořil mimořádně velkou rezervu ve výši 255 mil. Kč.

Následně proběhla krátká diskuse týkající se vlivu inspekcí sociálních služeb. 
Z další diskuse vyplynuly dva trvalé úkoly:

- Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky žádá o předkládání návrhů na způsob 
financování sociálních služeb a žádostí o finanční podporu poskytovatelů sociálních 
služeb, které jsou předkládány mimo běžné termíny k profinancování.

- Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky žádá o prověření potřebnosti, rozsahu 
a finanční efektivity srovnatelných sociálních služeb.

Usnesení 020/05/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje zabývat se finanční situací poskytovatelů sociálních služeb v souvislosti se snížením 
objemu dotací ze státního rozpočtu a v případě potřeby navýšit objem prostředků určených na 
provoz sociálních služeb z rozpočtu kraje.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Návrh plánu činnosti Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky na rok 2011
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.
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Jiří Bína sdělil, že návrh plánu činnosti je připraven ve stejné struktuře jako pro rok 2010, je 
rozdělen na jednotlivá čtvrtletí s tím, že dle aktuální potřeby je možné plán činnosti v průběhu 
roku doplnit.

Jiří Vondráček navrhl doplnit do plánu činnosti na rok 2011 tyto body:
1. čtvrtletí:

- Projednat zadání pro výběr poskytovatelů v primární prevenci sociálně patologických 
jevů

- Prověření efektivity služeb a jejich dostupnosti
- Návrh výzvy grantového programu Investujme v sociálních službách

2. čtvrtletí:
- Zpráva o výsledcích inspekcí kvalit sociálních služeb k 31. 12. 2010.

Následně proběhla rozsáhlá diskuse týkající se hospicové péče, prorodinné politiky a romské 
problematiky.

Usnesení 021/05/2010/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
schvaluje
plán činnosti komise sociální a pro oblast protidrogové politiky na rok 2011.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Diskuze, různé (informace o rozpočtu kraje na rok 2012, informace o přípravě alokace 
Fondu Vysočiny)
Jiří Bína informoval, že v roce 2011 bude znovu vyhlášen grantový program Investujme 
v sociálních službách, alokace grantového programu bude ve výši 3,5 mil. Kč. Bližší informace 
ke grantovému programu budou podány na příštím zasedání komise.

Termíny příštích zasedání byly stanoveny na čtvrtek 10. února 2011, od 10.00 hodin a čtvrtek 
10. března 2011, od 10.00 hodin.

8. Oběd v Moravských Budějovicích

9. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 20. 12. 2010




